
Protokół z konsultacji projektu „Programu współpracy Gminy Drezdenko z organizacjami

pozarządowymi na rok 2020"

Roczny program współpracy jest na poziomie lokalnym najważniejszym dokumentem opiniującym

zasady, formy, zakres i priorytety współpracy samorządu z organizacjami pozarządowymi. Celem

konsultacji, oprócz zebrania uwag i opinii do projektu programujest włączenie w prace nad ostateczną

wersją dokumentu możliwie jak największej grupy przedstawicieli organizacji pozarządowych oraz

podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariade.

Udział w pracach nad programem poszczególnych podmiotów pozwala na uzgodnienie jego zapisów w

taki sposób, aby w jak największym stopniu uwzględniały one interesy wszystkich stron.

Przedmiot konsultacji

Realizując postanowienia Rady Miejskiej zawarte w § 4 -6 załącznika do uchwały nr LVil/398/10 Rady

Miejskiej w Drezdenka z dnia 20 października 2010roku w sprawie szczegółowego sposobu

konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku pubiicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa

miejscowego Gminy Drezdenko w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji

Burmistrz Drezdenka Zarządzeniem nr 122.2019 z dnia 30 października 2019r. zarządził

przeprowadzenie konsultacji projektu Programu współpracy Gminy Drezdenko z organizacjami

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2020 rok.

Wszystkie organizacje z bazy danych Urzędu Miejskiego zostały poinformowane za pomocą poczty

tradycyjnej i elektronicznej o terminie i sposobie przeprowadzenia konsultacji. Organizacjom przestano

również w formie papierowej i elektronicznej projekt „Programu" w ce!u przeanalizowania oraz

przedstawienia uwag podczas konsultacji.

Termin E miejsce konsultacji

Zgodnie z Zarządzeniem nr 122.2019 konsultacje odbyły się poprzez bezpośrednie spotkanie z

przedstawicielami Organizacji w siedzibie Urzędu Miejskiego dnia 14.11.2019r.

Uczestnicy konsultacji

W wyznaczonym terminie członkowie Organizacji wzięli czynny udział w konsultacjach. Lista obecności

uczestników znajduje się w załączniku do Protokołu.

Przebieg konsultacji, uwagi do projektu

Konsultacje trwały od godz.13.00, do godz. 14.30.

Przedstawicielami Urzędu byli Aleksandra Pietrzak i Jakub Piasecki, którzy przyjmowali wnioski i opinie

odnośnie współpracy Organizacji z Gminą Drezdenko. Niemal wszyscy uczestnicy wypowiadali się i

zgłaszali uwagi do sposobu i wielkości finansowania oraz rodzaju i realizacji zadań pożytku publicznego.



Przedstawicielki TPD Koło pomocy Dzieciom Niepełnosprawnym zgłosiły postulat/ by dotacje na

organizacje byty zrównoważone/ rozłożone dla wszystkich i by różnice procentowe dla organizacji

bardziej się wyrównały. Zachęcały do pozyskiwania funduszy z innych źródeł.

Wszyscy byli zgodni, by ogłoszenia o konkursach ofert byty publikowane Jak najwcześniej, ze względu

na działalność organizacji od samego początku kolejnego roku kalendarzowego.

Hufiec Strzelce Kraj wnioskował o rozszerzenie priorytetowych zadań o punkty 7 i 13 z zakresu

współpracy Gminy z Organizacjami.

Prezes klubu „Lubuszanin" podkreślał zależność funkcjonowania klubów piłkarskich od niezbędnych

subwencji na sport i fakt zmniejszenia dotacji w stosunku do lat ubiegłych. Mówił o tym, że sport

zajmuje najliczniejszą grupę spoteczeństwa i aby sprostać zadaniom dla rzeszy uczestników niezbędne

są większe finanse.

Zainicjowana przez Prezesa „Sauerianum" dysputa dotyczyła finansowania projektów z rozmaitych

funduszy i programów. Niekwalifikowanie się tub pomijanie innych dotacji (rządowych, europejskich)

powoduje zwiększenie znaczenia subwencji gminnych dla organizacji z naszego regionu. Rozmawiano

też o możliwościach finansowania od prywatnych instytucji.

Przedstawicielka Związku Sybiraków zauważyła możliwość pomocy, także pozafinansowe]

reprezentantom mniejszych grup społecznych, często wykluczonych, nie mających siły przebicia w

odniesieniu do dużych organizacji.

Wywiązała się dyskusja dotycząca ofert realizacji zadań publicznych w formie konkursów oraz

uproszczonej (granty). Dla wielu plan jednego konkursu na początku roku jest niemożliwy do

przewidzenia, z uwagi na kalendarz i specyfikę działań współpracujących podmiotów; z drugiej zaś

strony są ograniczenia kwotowe tzw. „małych dotacji". (Uczestnicy - wszyscy zebrani)

Wysunięto propozycję utworzenia rezerwy budżetowej dla potrzeb Organizacji. Wiele z nich Jest w

sytuacji/ gdzie nie może określić potrzeb, jakie będą w ciągu roku, o niektórych z zadań wiadomo tylko,

że będą, nie można wcześniej poznać Jednak ich skali. Przykładem jest Jesienno - wiosenna runda

piłkarska.

Reprezentant UKS „Dragon" argumentował związek form dotacji z niepewnością finansową zwłaszcza

klubów sportowych. Pani prezes Drezdeneckiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku mówiła o

niedogodnościach dla niektórych członków organizacji związanych właśnie z niezbędnymi funduszami

na określone cele.

Podsunięto pomysł utworzenia bazy danych z możliwościami poszczególnych Organizacji, by mogły

wymieniać się uwagami/ a przede wszystkim możliwościami wzajemnej pomocy i wsparcia przy

realizacji projektów.

Spotkanie zakończyło się konkluzjami o potrzebie informacji ze strony Urzędu, zwłaszcza o istotnych

zdarzeniach mających wpływ na działalność Organizacji. Zaznaczono chęć spotkań z Burmistrzem

Gminy.

Protokół sporządzono dnia 15.11.2019 r.


